
 

 

INFORMACJA 

o posiedzeniu Komisji Nadzwyczajnej do spraw Klimatu 

nr posiedzenia: 115 

data posiedzenia: 25 lipca 2023 r. 
 

 

Porządek posiedzenia: 

 1. Rozpatrzenie ustawy o zmianie ustawy o gospodarce opakowaniami i odpadami 

opakowaniowymi oraz niektórych innych ustaw (druk senacki nr 1059, druki sejmowe 

nr 3380, 3475 i 3475-A). 

Posiedzeniu przewodniczył: 

 przewodniczący komisji Stanisław Gawłowski. 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 
senatorowie członkowie komisji: 

Halina Bieda, Marcin Bosacki, Alicja Chybicka, Leszek Czarnobaj, Artur Dunin, Stanisław 

Gawłowski, Beniamin Godyla, Agnieszka Gorgoń-Komor, Jolanta Hibner, Danuta 

Jazłowiecka, Kazimierz Kleina, Magdalena Kochan, Krzysztof Kwiatkowski, Stanisław 

Lamczyk, Beata Małecka-Libera, Ewa Matecka, Gabriela Morawska-Stanecka, Janusz 

Pęcherz, Aleksander Pociej, Jadwiga Rotnicka, Sławomir Rybicki, Joanna Sekuła, Ryszard 

Świlski,  

 

 
goście, m.in.: 

Ministerstwo Klimatu i Środowiska: 

sekretarz stanu Jacek Ozdoba ze współpracownikami, 

Ministerstwo Finansów: 

naczelnik Wydziału Rozliczeń Krajowych II w Departamencie Podatku od Towarów 

i Usług Paweł Rejniak, 

Stowarzyszenie „Krajowa Unia Producentów Soków”: 

prezes zarządu Julian Pawlak ze współpracownicą, 

Krajowa Izba Gospodarcza „Przemysł Rozlewniczy”: 

prezes zarządu Dariusz Lizak, 

Krajowa Izba Gospodarcza Przemysłu Spożywczego i Opakowań: 

prezes zarządu Tadeusz Pokrywka,  

Związek Pracodawców „Polskie Szkło”: 

sekretarz generalny Piotr Kardaś,  

Polskie Stowarzyszenie Zero Waste: 

prezes zarządu Joanna Kądziołka-Szylko ze współpracownikiem,  

Fundacja na rzecz Odzysku Opakowań Aluminiowych „Recal”: 

prezes zarządu Jacek Wodzisławski, 

Agencja Wspierania Ochrony Środowiska Sp. z o.o.: 

prezes zarządu Romuald Lenkajtis ze współpracownikiem, 

https://www.senat.gov.pl/gfx/senat/userfiles/_public/k10/dokumenty/druki/1000/1059.pdf


 

 

Konfederacja „Lewiatan”: 

ekspertka Katarzyna Barańska, 

ekspert Piotr Mazurek, 

Związek Przedsiębiorców i Pracodawców: 

dyrektor Forum Rolnego Jacek Podgórski, 

Związek Miast Polskich: 

ekspert do spraw legislacyjnych Adam Ostrowski, 

Izba Branży Komunalnej: 

przewodniczący Rady Programowej Karol Wójcik, 

Pracodawcy RP: 

ekspert Jakub Pietrzak, 

 

 
Kancelaria Senatu: 

pracownik Biura Legislacyjnego Mirosław Reszczyński. 

 

 

 

Ad 1. 
 

 Ustawa określa wymagania dotyczące utworzenia i prowadzenia od 1 stycznia 2025 r. systemu 

kaucyjnego na jednorazowe butelki z plastiku do 3 litrów, szklane butelki wielorazowego 

użytku do 1,5 litra oraz metalowe puszki o pojemności do 1 litra. 

Ustawę omówił sekretarz stanu w Ministerstwie Klimatu i Środowiska Jacek Ozdoba. 

Przedstawiciel Biura Legislacyjnego Mirosław Reszczyński przedstawił opinię w sprawie 

ustawy wraz z uwagami i zaproponował odpowiednie poprawki. 

Nad omawianą ustawą przeprowadzono dyskusję. W dyskusji zabrali głos senatorowie oraz 

przedstawiciele Ministerstwa Klimatu i Środowiska, Ministerstwa Finansów oraz Związku 

Przedsiębiorców i Pracodawców.  

Poruszono m.in. takie tematy, jak: zasadność objęcia systemem kaucyjnym poszczególnych 

typów opakowań szklanych; opinia władz samorządowych na temat procedowanej ustawy oraz 

sytuacja samorządowych spółek zajmujących się recyklingiem w przypadku jej uchwalenia 

w obecnym kształcie; praktyczny wymiar naliczania podstawy opodatkowania dla firm 

wprowadzających produkty w opakowaniach na napoje; zasadność procedowania ustawy 

w momencie, gdy równolegle trwa proces legislacyjny w Parlamencie Europejskim; opóźnienia 

w procesie legislacyjnym dotyczącym systemu kaucyjnego i ich konsekwencje; apel 

o możliwość obowiązkowego prowadzenia selektywnej zbiórki w 2025 r. nie tylko poprzez 

system kaucyjny, ale także samodzielnie lub poprzez organizacje odzysku; nieingerowanie 

w dobrze ugruntowany system zbiórki szklanych butelek zwrotnych; dostosowanie 

obowiązkowych poziomów zbiórki do progów przewidzianych w regulacjach unijnych; brak 

zgody na obarczanie systemu kaucyjnego podatkiem VAT; bardzo krótki okres na 

wprowadzenie systemu kaucyjnego, wątpliwości, czy uda się go wprowadzić od 2025 r.; 

wątpliwości dotyczące ustanawiania norm bardziej restrykcyjnych niż w dyrektywie UE.  

Senator Stanisław Gawłowski zgłosił 3 poprawki do ustawy. 

Komisja jednogłośnie przyjęła wszystkie przedstawione poprawki  

Sprawozdawcą komisji będzie senator Jolanta Hibner. 

Konkluzja: 

 Komisja wnosi o wprowadzenie 3 poprawek do ustawy (druk senacki nr 1059 A). 

 



 

 

 

W posiedzeniu komisji nie uczestniczyły osoby wykonujące zawodową działalność lobbingową.  

 

Opracowano w BPS 

 


